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Abstract (en)
In devices for combining the remains (1) of a pile of sheets with a main pile of sheets (2) to form an overall pile, rakes (8) are used, which are formed
from grid bars (3) with tapering ends, engage temporarily below the remains (1) of the pile of sheets, and against whose underside the top of the
main pile of sheets (2) is temporarily placed. According to the invention, drive means are provided for pushing the grid bars (3) below the remains (1)
of the pile of sheets and for retracting them later from a gap between the remains (1) of the pile of sheets and the main pile of sheets (2), which drive
means are designed in such a way that the rake (8) travels over a displacement path covered when the rake is retracted at speeds which follow a
speed profile which has a lower speed relative to a mean speed in at least one end section of the displacement path. In an exemplary embodiment,
the drive means are formed by a cylinder arrangement (19) which displaces the rake (8) and works against an end-position damping member (48).
When using a device according to the invention in conjunction with a sheet feeder of a printing machine, operating interferences in the latter are
avoided, which are attributed to the sagging of the remains (1) of the pile of sheets in a final phase of the pile combination. <IMAGE>

Abstract (de)
In Einrichtungen zur Vereinigung eines Restbogenstapels (1) und eines Hauptbogenstapels (2) zu einem Gesamtstapel werden aus Gitterstäben
(3) mit spitz auslaufenden Enden gebildete Rechen (8) verwendet, welche den Restbogenstapel (1) vorübergehend unterfangen, und gegen
deren Unterseite die Oberseite des Hauptbogenstapels (2) vorübergehend angestellt ist. Erfindungsgemäß sind derart ausgebildete Antriebsmittel
zum Einschieben der Gitterstäbe (3) unter den Restbogenstapel (1) und zum späteren Herausziehen derselben aus einem Spalt zwischen dem
Restbogenstapel (1) und dem Hauptbogenstapel (2) vorgesehen, daß der Rechen (8) beim Herausziehen desselben einen dabei zurückgelegten
Verschiebeweg mit Geschwindigkeiten durchfährt, die einem Geschwindigkeitsprofil folgen, welches in wenigstens einem Endabschnitt des
Verschiebewegs eine gegenüber einer mittleren Geschwindigkeit niedrigere Geschwindigkeit aufweist. Bei einem Ausführungsbeispiel sind
die Antriebsmittel mittels einer den Rechen (8) verschiebenden, gegen ein Endlagendämpfungsglied (48) arbeitende Zylinderanordnung (19)
gebildet. Bei Verwendung einer erfindungsgemäßen Einrichtung in Verbindung mit einem Bogenanleger einer Druckmaschine werden bei
dieser Betriebsstörungen vermieden, die auf das Absacken des Restbogenstapels (1) in einer abschließenden Phase der Stapelvereinigung
zurückzuführen sind. <IMAGE>
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